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Sak nr Sak 

1 Konstituering av møtet 
 

Bjørn-Arne Skoglund ønsket velkommen. 
Det ble, via systemet SmartVote, foretatt en kartlegging av deltakere med stemmerett ved 

møtestart. Det var 57 stemmeberettigede til stede ved møtestart.  

(Under valget (sak 10) var det 58 stemmeberettigede til stede). 
Ingen merknader til innkalling og sakliste.  

 

Vedtak: 

Innkalling og sakliste ble godkjent.  

 

Fredrik Thomassen og Pål Skogvang ble valgt til å godkjenne protokoll sammen med møteleder  
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2 Regionutvalgsleder sin tale / oppsummering av 2023 
 
RU-leder Bjørn-Arne Skoglund kom bl.a. med følgende oppfordringer i sin innledning: 

• Viktig at vi alle bidrar til å påvirke politikerne 

• Oppfordring om at alle eiere bidrar. Dersom alle legger vekt på klargjøring i forkant av- 

og effektivitet i forbindelse med henting/opplasting av dyr, og vi sparer noen minutter pr 

henting, så utgjør dette mye totalt sett i løpet av et år.  

 

3 

4 

Årsmelding og regnskap 2023 

Ny konsernstrategi 

 
Sak 3 og 4 ble tatt under ett 

 
Styremedlem Einar Meisfjord presenterte regnskapet for 2023 og tok for seg en del 
hovedelementer ved ny konsernstrategi. 

 

Spørsmål/kommentarer: 

• Kan det nye datterselskapet selge ut produktene under annet navn enn Gilde (EMV) 

dersom det gir mer penger inn?  

• Er en av utfordringene at vi selger råvarene for billig ut fra «mor»? 

• Ved AS, så må vi sikre oss at dette ikke kan «selges ut». 

• Norfersk: Er det slik at all råvare til EMV-produksjon leveres av Nortura i dag? 

• Du sa at ved splitting av selskap, så må mor ha nok overskudd til å ha vedlikehold på 
fabrikker. Går det så dårlig nå at det er lite vedlikehold som gjøres på fabrikkene i dag? 

• Hvor mye adm. utgifter kommer i tillegg ved deling av selskapet? 

• Omsetningen har økt, men kostnadene har økt mere. Det har jo vært omstillinger de siste 

årene. Har vi tall på hvor mye disse omstillingene har bidratt med? 

• Kostnader SAP - hvordan ville resultatet sett ut uten at de utgiftene er inne? Når forventes 

det at utgiftene flater ut og systemene er oppe og går? 

• Ang. Målselv og Nord-Norge. Hvordan sikre Nord-Norge ved en deling av selskapet? 
Burde anleggene i Nord vært egne døtre? 

• Vil en splitting av selskapet gjøre oss sterkere i forhandlinger med kjedene? Det er vel ett 

av stedene vi taper stort pr i dag? 

• Når blir rådgivertjenester en sak du må betale for? Har vi økonomi til å videreføre den 

slik den er i dag? 

• Hvordan blir det med lånevilkår og viljen til å låne ut penger til Nortura? Begge selskap 
blir mindre, så vilkår kommer vel til å bli dårligere!? 

• Synes det som er lagt fram til nå fra adm. mht. ny strategi oppfattes som «tynt». Merkelig 

at vi ikke har greid å tilpasse kostnadsnivået til den virkeligheten vi lever i!? Er dårlig 

utført arbeid av både styret og adm. i en del prosesser. 

• Vi har blitt fortalt at tilleggsytelser er noe vi tjener penger på – at vi styrker selskapet. 

Burde vært kommunisert ut hvor vidt dette er riktig eller galt. 

• Hva blir gjort for å nå kunden med våre merkevarer direkte. Tenker Nortura-butikker og 
netthandel. Netthandel er fremtidens handel.   

• Det hadde vært en fordel at det var «andre personer» som gjennomføringer utredninger 

enn de som har bragt oss opp i den situasjonen vi står i. 

• Styre og ledelse har innsett et sykdomsbilde i Nortura. Her må vi inn med ressurser som 

KAN dette – og vi må være steinharde i prosessene. Og vi må tørre å ta diskusjonene. 

• Ved en splitting vil kanskje hver av avdelingene bli tøffere!? 

• Driver vi med noe som ikke er lønnsomt, så må vi være flinkere til å kutte det ut 

• Mange eiere er veldig opptatt av at vi ikke finner merkevarene våre i butikkene. Håper 
det blir gjort en jobb for å se på konsepter ala utsalget vårt på Steinkjer. Blir sagt at det 

har bidratt til mere Gilde-varer i butikker i nærområdet. 
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• Oppsplitting – vil det bidra til større grad av videreforedling der dyrene slaktes? Det vil i 

tilfellet gi oss en del fortrinn. 

• Ang. Gilde-merket. Ett sterkt varemerke. Vi kan ikke godta at kjedene «gjemmer dette 

bort». Vi må ha utslag av gildevarer.  

• Mange velger bort Nortura som mottaker når det gjelder nisje. På den måten mister vi 

volum. 

• Ang. frakt av nisje/retur. Her er det en del ting som ikke stemmer. Vil gjerne ha en 
oversikt over fraktavtaler rundt dette – og hvem som fakturerer hvem. 

• Hvordan er fremdriften i f.t. konsernstrategien? 

• Vi må ha dynamikk i strategiarbeidet. Ikke låse oss for mange år framover. 

 

Vedtak: 
Regionutvalget tar orienteringen knyttet til årsmelding/regnskap og ny konsernstrategi til 

orientering. 

 

5 Eierstruktur/Org. prosessen 

 
Styremedlem Einar Meisfjord orienterte kort om den eiermodellen som er nå er foreslått, og som 
skal opp til behandling i årsmøtet. 

 

Spørsmål/kommentarer: 

• Antar at man, etter den pågående strategiprosessen, kan få behov for justering av 
eiermodellen!? F. eks i f.t. størrelsen på konsernstyret. 

• Både Tine, FKA og Nortura har stort sett de samme eierne. Kunne man hatt større grad 

av møtesamkjøring? 

• Dess bedre hverdagssamvirket fungerer, desto lettere blir det for de tillitsvalgte 

• Mener det er viktig at distriktsinnflytelsen/ den geografiske representasjonen ikke 

svekkes i omorganiseringen. 

 

6 Oppsummering kretsmøter 
 
Org leder, Magne Trondmo, ga en kort oppsummering etter kretsmøterunden i uke 9 og 10. 

 

Spørsmål/kommentarer: 

• Alle spørsmål som er ubesvart i kretsmøtet, bør sendes ut til alle eiere i kretsen 

• Skremmende dersom Nord-Norges-trekket ikke har vært nevnt i mange av kretsmøtene. 
Har vi gitt opp? 

• Det er veldig urettferdig at det kun er Nord-Norge som skal belastes disse kostnadene 

• Det er ikke Nord-Norge sin feil at anlegg i Nord går med underskudd. 

• Når du tar råvarene i fra Nord og kjører råvarene sørover så henger ikke dette med NN-

trekket sammen. 

• Vi blir diskriminert i Nord – det vet vi. Eiere i Finnmark får en kompensasjon for 

kadavertrekket. Det er imidlertid områder ellers i landet som heller ikke har noen 
kadaverordning. Får disse refundert trekket? 

• Stygt redd for at mange produsenter blir å henge seg på toget med oppstart av små 

slakteri, hvor de blir prioritert med bedre pris hos disse. 

• NBS gjør en jobb for å se på dette inn mot jordbruksforhandlingene 

 

7 

8 

Orientering fra tilførsel/rådgivning/livdyr 

Åpen post 
 
Sak 7 og 8 ble tatt under ett 
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Tilførselsleder, Christer Skreslett, ga en kort orientering fra Tilførsel, rådgivning, livdyr. 

 

Det ble deretter åpnet for spørsmål til Christer og øvrige innspill/spørsmål som ikke er tatt under 
de øvrige sakene. 

 

Spørsmål/kommentarer:  

• Hva skyldes skyvingene som ser ut til å dukke opp om høsten? 

• Det er skremmende at vi nasjonalt mister såpass mye småfe 

• Prisløypa på småfe er ikke tilrettelagt produsentene i Nord 

• Har telledato mye å si for skyving og andre problemer? Jobber Nortura med å få fjernet 
telledato? 

• Ser vi økning på tilførsler nedover i landet, i og med at Nordfjord har sluttet å slakte? 

• DVP på småfe. Er det noen prognoser på hvor stor avskallingen blir pga. dette? 

• Vi må tørre å si at det er ulike sesonger i sør og i nord – mht. prisløype på lam. Vi har 

derfor ulike behov. 

• Man vil vel ha veldig lite igjen for å fôre fram de siste lammene sent på sesongen? 

• Skal lam kun selges som pinnekjøtt og fårikål? Skal vi ikke ha småfe i butikkene resten 

av året? 

• Hadde et info-møte om dvp-programmet – med stort oppmøte. Til info 

• Man vet jo når leieslaktere kommer inn i sesongen – det må jo gi en pekepinn på når 
lammene kommer?! 

• Anbefaler alle å invitere med veterinærene på ulike møter i f.t. DVP. 

• Kunne man ha differensiert stoppsatsene? Poenget er at vi skal slippe å stoppe for ei og ei 

ku. 

• Sies at hele næringa står bak DVP. I Finnmark er det vareierende veterinærtilgang? 

Hvorfor er det ikke en standardsats på DVP-besøk? 

• Ang. innmelding av lam. De som ikke er med i lammering har ikke kunnet melde inn via 

web? Det framstår tungvint. 

• Ang. innfrysningskostnader. Tidligere har sauen blitt liggende på lager, og så har den bli 
dumpet til dårlige priser – med tap. For noen år siden ble det åpnet for at saueskrottene 

kunne selges ut til alle medlemmer. Kunne man gjenopptatt det? Det ville spart oss for 

innfrysningskostnader. 

• Har noen tanker om hvor vidt vi får nok lammekjøtt i år? Er livredd for at vi skal få for 
lite, og det blir åpnet for import. 

• DVP-pris er varierende. Alt fra 4000 til den regning som vi fikk sist 8000,- den ble dobla 

fra første år 

• Skjønner ikke helt hvordan vi skal gjennomføre opplasting/levering raskere/mer 

effektivt!? Jfr. innledningen til Bjørn-Arne. 

• Livdyr bruker mye tid og ressurser på attest og kjøreseddel som ikke følger med ved 
levering av livdyr. Burde kunne ordnes digitalt på sikt. 

• Kan dere kommentere utfordringer med eggmangel og nye klekkekostnader? Jeg er ikke 

oppdatert på saken så hadde vært fint med kommentar fra en i bransjen. 

• Hadde vært fint om vi også kunne fått info om utvikling på egg i Nord-Norge - leveranser 

og produsenter. 

• Ber om at oversikten over områder som ikke har kadaverordning bli lagt ved protokollen. 
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9. Orientering fra sentral valgkomite 

 
Anne-Britt Hanstad fra sentral valgkomite orienterte. 

 
Spørsmål/kommentarer:  

• Går det an å utdype mere rundt situasjonen rundt at Ivar Strand har trukket seg? 

• Valgkomiteen prioriterer spesielt økonomisk kompetanse. Meget bra. Er det tillatt å 

opplyse om utdannelse hos kandidater. Man må prioritere godt skolerte personer. Einar 

svarer godt for seg. Lykke til i videre jobb for å få skuta på rett kjør. 

• Ble sittende styreleder vraket av valgkomitéen? 

 

10 Valg 

 
Leder i valgkomitéen, Frøydis Forsmo, presenterte valgkomiteens innstilling. 

 
Tormod Nilsen, Leif Kåre Halvorsen og Bernhardt Halvorsen, som av valgkomitéen var innstilt 

som nye AU-medlemmer, presenterte seg kort. 

 

Før valget ble det, via SmartVote, foretatt en ny kartlegging av antall stemmeberettigede. Det var 
58 stemmeberettigede til stede i starten av valget.  

 

Leder i arbeidsutvalget (AU):  
Forslag fra valgkomitéen: Bjørn-Arne Skoglund, Andøy, gjenvalg for 1 år. 

 

Bjørn-Arne Skoglund ble valgt for 1 år med 55 stemmer. 3 stemmer var blanke 

 
Nestleder i AU:  

Forslag fra valgkomitéen: Tormod Nilsen, Tana, ny for 1 år. 

 
Tormod Nilsen ble valgt for 1 år med 55 stemmer. 2 stemmer var blanke  

 

AU-medlem storfe:  
Forslag fra valgkomitéen: Leif Kåre Halvorsen, Lofoten, ny for 2 år. 

 

Leif Kåre Halvorsen ble valgt for 2 år med 56 stemmer. 1 stemme var blank 

 

AU-medlem småfe:  

Forslag fra valgkomitéen: Sunniva Skogan, Balsfjord, gjenvalg for 2 år. 

 
Sunniva Skogan ble valgt for 2 år med 56 stemmer. 1 stemme var blank 

 

AU-medlem fri:  
Forslag fra valgkomitéen: Bernhardt Halvorsen, Lavangen, ny for 2 år. 

 

Bernhardt Halvorsen ble valgt for 2 år med 54 stemmer. 3 Stemmer var blanke 

 
Øvrige arbeidsutvalgsmedlemmer var ikke på valg: 

• Arbeidsutvalgsmedlem gris: Håvard Knygh, Sømna 

• Arbeidsutvalgsmedlem egg: Sissel H. Johansen, Andøy 
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Vara AU-medlem storfe 

Forslag fra valgkomitéen: Laila Agersborg, Nordreisa, gjenvalg for 1 år 

 
Vara AU-medlem småfe 

Forslag fra valgkomitéen: Anne Kari Snefjellå, Rana, ny for 1 år 

 
Vara AU-medlem gris:  

Forslag fra valgkomitéen: Jørn Gunnar Ellingsen, Meløy, gjenvalg for 1 år 

 

Vara AU-medlem egg 

Forslag fra valgkomitéen: Martin Vik Mikalsen, Kvæfjord, gjenvalg for 1 år  

 

Vara AU-medlem fri:  

Forslag fra valgkomitéen: Karl Arne Lyngås, Målselv, ny for 1 år  

 

Laila Agersborg, Anne Kari Snefjellå, Jørn Gunnar Ellingsen, Martin Vik Mikalsen og Karl Arne 
Lyngås ble valgt under ett for 1 år med 56 stemmer. 1 stemme var blank 

 

Utsendinger til årsmøtet sammen med Arbeidsutvalget:  

Bente Børsheim, Vega, ble valgt for 2 år i 2023, og var ikke på valg  
 

Varautsendinger til årsmøtet for 1 år i nummerrekkefølge: 

Forslag fra Valgkomiteen: 
1. Jørn Gunnar Ellingsen, Meløy 

2. Laila Agersborg, Nordreisa 

3. Martin Vik Mikalsen, Kvæfjord 

4. Ola Johansen, Sør-Varanger 
5. Karl Arne Lyngås, Målselv 

6. Hans Elling Angell, Meløy 

7. Liv Kari Huskebakk, Nesna 
 

Jørn Gunnar Ellingsen, Laila Agersborg, Martin Vik Mikalsen, Ola Johansen, Karl Arne Lyngås, 

Hans Elling Angell og Liv Kari Huskebakk ble valgt under ett for 1 år med 57 stemmer. 
 

Medlem i valgkomitéen:  

Forslag fra valgkomitéen:  

• Viggo Myhre, Lebesby, ny for 3 år 

• Ann-Kristin N. Myrslett, Målselv, ny for 3 år 

 

Viggo Myhre og Ann-Kristin N. Myrslett ble valgt for tre år med 57 stemmer. 

 

Øvrige medlemmer i valgkomitéen var ikke på valg: 

• Frøydis Forsmo 

• Olaf Paulsen 

• Bernt Skarstad 
 

Leder og nestleder i valgkomitéen:  

Forslag fra valgkomitéen:  

• Leder: Frøydis Forsmo, Beiarn, for 1 år 

• Nestleder: Olaf Paulsen, Herøy, for 1 år 
 

Frøydis Forsmo og Olaf Paulsen ble valgt som hhv. leder og nestleder i valgkomitéen for 

1 år med 56 stemmer. 1 stemme var blank 
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Varamedlemmer til valgkomitéen: 

Forslag fra Valgkomiteen: 

1. Dane Rune Larsen, Alta, gjenvalg for 1 år 
2. Pål Ove Wika, Grane, gjenvalg for 1 år 

3. May Hege Bårdsen, Tromsø, gjenvalg for1 år 

 
Dan Rune Larsen (1), Pål Ove Wika (2) og May Hege Bårdsen (3) ble valgt under ett for 1 år 

med 56 stemmer 

 

11 Oppsummering/evaluering 

 
Bjørn Arne oppsummerte og avrundet 

 

De som gikk ut av sine verv ble takket for innsatsen.  

 
Tillitsvalgte ble oppfordret til å engasjere seg og til å ta kontakt med AU. 

 

Det ble annonsert dialogmøte (digitalt) mellom AU og kretsutvalgene 16. april 

 
 

 
Bjørn-Arne Skoglund  Fredrik Thomassen  Pål Skogvang Magne Trondmo 

(sign.)    (sign.)    (sign.) 

 
Magne Trondmo 

Referent  


